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Spørgsmål S 1781:

Vil udenrigsministeren redegøre for, hvorfor Miljøministeriet og miljøministeren ikke indgår i 

det såkaldte 3GF-initiativ, og om det er udtryk for, at regeringen ikke ser et erhvervspotentiale 

ved fremme af det miljøteknologiske område under miljøministerens ressort?

Svar:

Med henblik på at kunne basere den internationale lancering af 3GF på særlige danske 

styrkeområder, herunder regeringens Energistrategi 2050, er energiområdet valgt som 

overordnet fokus for det første forum i 2011. Energieffektivitet, vedvarende energi og 

udvikling af en fossilfri transportsektor forventes således at være centrale emner for forummet i 

2011. Herudover vil spørgsmålet om vandressourcer blive inddraget som en vigtig forudsætning 

for en række af de vedvarende energi- og brændselsformer. 

Samtidig skal det understreges, at regeringen ser et stort erhvervspotentiale ved fremme af det 

miljøteknologiske område. Emner for kommende møder i forummet er endnu ikke fastlagt, 

men 3GF er åben for inddragelse af øvrige grøn-vækst relevante sektorer fremover, og

Miljøministeriet vil naturligvis blive inddraget i overvejelserne herom. 

Udvikling af initiativet er forankret i et sekretariat i Udenrigsministeriet, der refererer til en 

styregruppe bestående af de relevante ressortministerier for det valgte sektorfokus i denne 

opstartsfase af initiativet. I forbindelse med inddragelse af vandressourcer som emne i 

forummet til oktober i år, bliver Miljøministeriet inddraget i forberedelserne af disse drøftelser,

ligesom relevante danske vand-virksomheder bliver engageret.
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Herudover foregår en løbende koordinering med Miljøministeriet om fælles snitflader, f.eks. i 

forbindelse med forberedelserne til Rio+20. 


